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Številka: 434-02/16-2/              EPA 1662-VII  
Ljubljana, 26. 1. 2017 
  
Komisija za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je, na podlagi 20. člena Poslovnika 
Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15) in drugega  
odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05-UPB1 in 
95/09 - odl. US), oblikovala naslednje  
                                                                  

M n e n j e 
 

k Predlogu zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o davku na dodano 
vrednost (ZDDV-1J) - druga obravnava 

 
 
Komisija Državnega sveta za gospodarstvo, obrt, turizem in finance je na 66. seji 25. 
1. 2017 obravnavala Predlog zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o davku 
na dodano vrednost (ZDDV-1J) - druga obravnava, ki ga je v obravnavo predložil 
poslanec Andrej Čuš. 
 
 
Komisija je predlog zakona podprla. 
 
Predlaga se vračilo stopenj davka na dodano vrednost (DDV) na čas pred krizo, torej 
na splošno 20%  in znižano 8,5% stopnjo.  
Komisija seje seznanila z mnenjem Vlade, ki predloga zakona ne podpira in sicer z 
utemeljitvijo, da je predlagana rešitev v izrazitem neskladju z napori Vlade za 
nadaljnjo javnofinančno konsolidacijo. Pri tem pa komisija opozarja na 
nekonsistentnost Vlade pri njenih odločitvah, ko je sprejemala odločitve o 
obremenjevanju  prihodkovne oz. odhodkovne strani proračuna. V primeru DDV je 
bilo v letu 2013 uveljavljeno zvišanje stopnje DDV mišljeno kot začasen ukrep, njeno 
pričakovano znižanje ob dobrih gospodarskih rezultatih, pa po mnenju komisije sodi v 
kategorijo še ene od neizpolnjenih obljub Vlade o uveljavljanju ukrepov za 
razbremenitev gospodarstva, z zniževanjem davčnih bremen. Glede na ugodnejše 
makroekonomske kazalce, ki tudi po Vladnih trditvah napotujejo na optimizem glede 
izhoda iz krize, so upravičena pričakovanja gospodarstva, da se tudi z znižano 
stopnjo DDV prispeva k nadaljnji gospodarski rasti in zagotovi takšno poslovno 
okolje, ki bo pripomoglo k uspehu naših podjetij tudi v okviru globalne 
konkurenčnosti.  
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Komisija sicer dvomi, da bi v nadaljnjem zakonodajnem postopku predlog zakona 
lahko prejel zadostno podporo za uveljavitev, vendar pa želi s podporo zakona 
spodbuditi razpravo o možnih alternativnih rešitvah, da bi ukrepi davčne politike in 
ustrezno davčno prestrukturiranje pripomogli tudi h gospodarski rasti. Ob tem velja 
opozoriti  na zahteve komisije ob obravnavi predlogov zakonov s področja DDV v 
zadnjih dveh letih, ko je Ministrstvu za finance priporočala, naj pristopi k analizi , ki bo 
upoštevala priporočila mednarodnih organizacij glede odprave davčnih potroškov na 
področju DDV, pridobljena sredstva iz tega naslova pa nameni razbremenjevanju 
gospodarstva ter se zavzela za takšne spremembe, ki bodo odpravile resne 
anomalije na davčnem področju, skrčile pa tudi v mnogih primerih nesmiseln  
seznam dobav blaga in storitev z nižjo davčno stopnjo (npr. hrana za pse in mačke). 
 
Po mnenju komisije bi učinek zmanjšane prispevne stopnje DDV pomembno vplival 
tudi na gibanje slovenske potrošnje, ki v zadnjem času sicer beleži malenkostno 
povečanje, kljub temu pa še vedno ne dosega povprečne stopnje rasti potrošnje v 
ostalih državah EU.  
 
Komisija je ob podpori predloga zakona sprejela sklep, da se s pismom Ministrstvo 
za finance ponovno pozove, da pripravi seznam proizvodov z znižano stopnjo DDV in 
utemelji smiselnost razvrstitve določenih proizvodov v nižjo stopnjo ter v 
poslovniškem roku o tem obvesti komisijo. 
 

 
* * * 

 
Za poročevalca je bil določen podpredsednik komisije Alojz Kovšca. 
 
 
 
                                                                                               Predsednica 
                                                                                                        mag. Marija Lah, l.r. 
 
 
 
 
 


